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EL SR. PRESIDENT:

Anem per feines. Bon dia, senyores diputades i senyors
diputats. Començam la sessió d'avui i, en primer lloc, els
demanaria si es produeixen substitucions.

EL SR. PITALUGA I IVORRA:

Sí, Àlex Pitaluga substitueix Marc Pons.

LA SRA. TORRENT I PALLICER:

Sí, Sr. President, Maite Torrent substitueix Salomé Cabrera. 

LA SRA. PEREIRA I SANTÍN:

Sr. President, Marta Pereira sustituye a Pedro Álvarez.

EL SR. PRESIDENT:

Passam a l'únic punt de l'ordre del dia d'avui, que consisteix
en el debat de les proposicions no de llei RGE núm. 7712/24 i
8779/24.

1) Proposició no de llei RGE núm. 7712/24, presentada
pel Grup Parlamentari Socialista, relativa a diagnosi de les
potencialitats de la indústria remanufacturera a les Illes
Balears.

En primer lloc, debatrem la Proposició no de llei RGE núm.
7712/24, presentada pel Grup Parlamentari Socialista, relativa
a la diagnosi de les potencialitats de la indústria
remanufacturera de les Illes Balears. Per a la seva defensa té la
paraula, pel Grup Parlamentari Socialista, el Sr. Marco Antonio
Guerrero, per un temps màxim de cinc minuts.

EL SR. GUERRERO I MORENO:

Gracias, presidente, bon dia, senyores diputades i senyors
diputats. La indústria remanufacturera és un model d'economia
circular que prioritza la reparació i la reutilització de productes,
bàsicament consisteix en agafar productes usats i deixar-los
com a nous, la qual cosa, evidentment, ajudaria en aquest cas
a reduir residus, crear nous llocs de treball, de feina, fomentar
la innovació i donar una nova vida també a la producció local.
Per tant, és una indústria que podria tenir a les Illes Balears
unes repercussions molt positives. 

És per això que aquesta iniciativa que presentam avui té
l'objectiu, humil, però important, de conèixer justament les
potencialitats d'aquesta indústria, o sigui, no demanam ara que
es faci cap cosa excepcional, sinó que el que volem és aprovar
aquesta iniciativa per conèixer les possibles potencialitats que
té aquesta indústria aplicada a la indústria local i a la indústria
tradicional d'aquestes illes. 

I per què és important? Perquè pensam que la indústria
remanufacturera podria posicionar-se com una solució més dins
de l'economia circular d'aquestes illes en contraposició al
sistema lineal tradicional de produir, usar i llançar, tan poc
sostenible per a unes illes petites com les nostres. Per tant,
definir les possibles aplicacions d’aquest model econòmic és

especialment important a les Illes Balears, una zona amb un
entorn natural fràgil, una economia fortament dependent del
turisme i una problemàtica crucial i creixent en la generació de
residus i del seu tractament.

A més de promoure la sostenibilitat, com ja us he comentat,
la indústria remanufacturera podria tenir un important potencial
econòmic i oferir una via per generar ocupació especialitzada
i desenvolupar nous mercats basats en la innovació, l'eficiència
de recursos en aplicar-los a aquesta indústria local i també a la
tradicional, perquè, com hem insistit moltes vegades, implantar
un model d'economia circular és especialment rellevant en una
regió amb un entorn natural fràgil i una economia fortament
dependent del turisme, com la nostra. 

Al final, del que tractam i del que es tracta és de cercar vies
alternatives al monocultiu turístic i aquesta en pot ser una i,
com a mínim, necessitam explorar les seves potencialitats, que
és, al final, el que demanam amb l'aprovació d'aquesta
proposició no de llei, perquè pensam que la integració de
pràctiques d'economia circular pot ajudar a diversificar
l'economia, reduir la dependència del turisme i fomentar la
sostenibilitat. És un win win de manual. 

De fet, a les Illes Balears la indústria tradicional local, com
l'artesania, podria beneficiar-se enormement d'aquesta indústria
remanufacturera. I aplicar pràctiques de remanufactura podria
suposar un pilar clau per a la transició cap a un model
econòmic responsable en continua adaptació a la nova realitat
climàtica. És per això que és capital que el Govern balear
explori i entengui la necessitat de saber, de conèixer les
potencialitats d'aquesta indústria i per això necessitam el suport
d'aquesta cambra i dels diputats presents. 

Demanam un vot favorable per a aquesta iniciativa, sobretot
perquè -com els deia- necessitam realitzar una diagnosi de les
seves potencialitats, una anàlisi de les seves aplicacions a la
indústria local i tradicional, així com una anàlisi i uns
coneixements de com es podria integrar dins l'estratègia global
d'economia circular que tenim en aquestes illes.

I, sense més explicació, deman el vot favorable per a
aquesta iniciativa. 

Gràcies president.

EL SR. PRESIDENT:

Moltes gràcies, Sr. Guerrero. En torn de fixació de
posicions, té la paraula el Sr. Castells, per un temps màxim de
cinc minuts. 

EL SR. CASTELLS I BARÓ:

Gràcies, Sr. President, però crec... Ah no, perdó, és una
transacció a una altra esmena, d’acord? Molt bé, absolutament
a favor, vull dir, absolutament a favor, crec que és molt oportú
i..., vaja, cap altre comentari a fer.
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EL SR. PRESIDENT:

Moltes gràcies, Sr. Castells. Pel Grup Parlamentari Popular,
té la paraula el Sr. Mesquida, per un temps màxim de cinc
minuts.

EL SR. MESQUIDA I PALLICER:

Gràcies, Sr. President, bon dia, senyores diputades i senyors
diputats. Vull agrair en primer lloc al Grup Parlamentari
Socialista la presentació d'aquesta iniciativa. Nosaltres
voldríem començar la intervenció i fer un repàs de quin és el
marc de referència actual que dona cobertura a l’activitat del
Govern en matèria de promoció industrial. En aquest sentit,
hem d’esmentar el Pla director d'indústria, que va sorgir de la
Llei d'indústria 4/2017. Aquest pla és el document que
estableix les línies generals i les directrius bàsiques de la
política industrial a Balears, identifica els objectius i les
prioritats que s'han d'assolir tant pels diferents sectors i sots-
sectors industrials com per cada zona del nostre territori. 

El pla director té com a finalitat potenciar el
desenvolupament de l'activitat industrial, d'acord amb els
paràmetres de productivitat, competitivitat i qualitat, i
contribueix a establir un model econòmic basat en el
creixement sostenible. 

Tot açò s'ha d'aconseguir essencialment mitjançant l’ús
racional, eficient i proporcionat de les matèries i els recursos
naturals, de manera que sigui possible avançar en termes de
cohesió econòmica i social, a la vegada que es fomenta la
creació de llocs de feina de qualitat.

I crec que, dins el tema que tractam avui, és important
destacar alguns dels objectius essencials del Pla director
d'indústria de les Illes, com per exemple, crear les condicions
necessàries per a la sostenibilitat de les empreses instal·lades
a Balears i per implantar i crear empreses que regenerin el
nostre teixit industrial, en particular el de les zones industrials
més desfavorides.

També destacable és l'objectiu de millorar la qualificació
professional, tècnica i empresarial, que permeti una ràpida
adaptació de les empreses i dels seus treballadors als canvis
tecnològics, organitzatius i gerencials.

No podem oblidar tampoc la necessitat de fomentar
l'ocupació de qualitat i el seu manteniment, així com la
cooperació entre empreses, ni la necessitat d'identificar i
promoure actuacions necessàries per al desenvolupament
industrial de les Illes a partir de les condicions i realitats de
cadascuna de les illes.

Finalment i tal vegada el més important, atès el tema d'avui,
és l'objectiu de desenvolupar programes especials, específics i
projectes industrials estratègics, en el seu cas, per a empreses
de producte local i d'oficis tradicionals, com a part del teixit
industrial estratègic de les Illes Balears. Quan parlam de
projectes industrials estratègics, hem de recordar el que marca
la Llei 14/2019, especialment a l'hora de definir una proposta
d'inversió com a projecte industrial estratègic, en donar
especial importància a aspectes com la previsió de la millora

del teixit industrial, la diversificació del model econòmic i
productiu, l’establiment de cooperatives i empreses amb
participació dels seus mateixos treballadors als òrgans
directius, la sostenibilitat mediambiental i, en definitiva, de
qualsevol altre requisit que motivi la importància del projecte
en qüestió dins el teixit industrial balear.

He fet totes aquestes al·lusions al Pla director d'indústria
perquè nosaltres pensam que és una eina fonamental per
vertebrar l'actuació pública en aquesta matèria dins la nostra
comunitat autònoma, ho ha estat fins ara, el Pla director actual
es va elaborar amb una data de caducitat que és el 2025, però
perquè també pensam que ho ha de seguir sent en el futur i
precisament en açò, en aquesta matèria treballa ja l’actual
Conselleria d'Empresa, Treball i Ocupació. Tant és així que
durant el 2025 la conselleria, a través de la Direcció General
d'Indústria, elaborarà un nou pla director d'indústria que entrarà
en vigor al 2026; per dur a terme aquesta tasca, inicialment es
farà una anàlisi i diagnosi de la situació del teixit industrial amb
una projecció sobre la seva possible evolució i, en particular,
una anàlisi de riscs i de varietats dels sectors més exposats a la
pèrdua de competitivitat, així com de les mesures més adients
per compensar aquesta pèrdua. 

Des de la Direcció General d'Indústria s’incentivaran i es
promouran els projectes industrials estratègics, però
especialment aquells que facin una aposta clara per la
sostenibilitat i l’economia circular. És per aquest motiu que
durant el 2025 sortirà una convocatòria d'ajuts per a aquest
tipus de projectes, que no estarà subjecte a minimis, amb la
finalitat d'ajudar i impulsar aquest tipus d'iniciatives. 

Finalment, amb la intenció de fomentar l'economia circular
i millorar la competitivitat de les empreses industrials, aquest
govern, des de la Direcció General d'Indústria, inclourà per
primera vegada, a les convocatòries de subvencions per a la
indústria del 2025, equips i maquinària de segona mà. 

En definitiva, i per acabar, nosaltres pensam que s'ha de fer
una diagnosi prèvia i, a partir d'aquí, establir quines són les
necessitats de cadascun dels sectors i sots-sectors industrials,
especialment per veure quines són les potencialitats que
presenten, per exemple, el sots-sector de la remanufactura com
a activitat que fomenta la sostenibilitat i la diversificació del
nostre model industrial. 

Per tot açò, nosaltres defensam el full de ruta de l'actual
equip de Govern i de la Conselleria d'Empres, Ocupació i
Treball, que gira al voltant de l'elaboració del nou Pla director
d’indústria. En aquest sentit els hem presentat una petita
transacció que voldríem que acceptassin i, en principi, es farà
un vot favorable a la iniciativa. 

Moltes gràcies, president. 

EL SR. PRESIDENT:

Moltes gràcies, Sr. Mesquida. Té la paraula per
contradiccions, el grup proposant, per un temps màxim de cinc
minuts.
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EL SR. GUERRERO I MORENO:

Res, comentar-li que acceptam la transacció tal com queda
reflectit..., bé, cada punt quedaria reflectit amb l’afegitó que
vostè ens ha facilitat, que diria així: “... en el marc del nou pla
director d'indústria de les Illes Balears”. 

Per, tant, només ens queda agrair el suport a aquesta
iniciativa. Pensam que és positiu que ens posem d'acord i trobar
fórmules per veure si aquesta indústria remanufacturera pot
tenir aplicacions reals, importants i específiques a les Illes
Balears. 

Gràcies, president.

(Remor de veus)

EL SR. PRESIDENT:

¿Algun grupo se opone a la propuesta de transacción del
Grupo Popular? Pues, entonces, pasaremos a la votación.
Votamos.

Aprobada por unanimidad. 

En consecuencia, queda aprobada la Proposición no de ley
RGE núm. 7712/24, relativa al diagnóstico de las
potencialidades de la industria remanufacturera de las Islas
Baleares.

2) Proposició no de llei RGE núm. 8779/24, presentada
pel Grup Parlamentari Popular, relativa a l’aprovació
urgent de la llei d’indústria.

A continuació passam al debat de la Proposició no de llei,
del Grup Parlamentari Popular, RGE núm. 8779/24, per a
l'aprovació urgent de la llei d'indústria. Per a la seva defensa,
per part del Grup Parlamentari Popular, té la paraula el Sr.
López i Ravanals, per un temps màxim de cinc minuts.

EL SR. LÓPEZ I RAVANALS:

Gracias, presidente. La presentació, realment, d’aquesta
proposta no legislativa ve amb dos punts cardinals, un dels
quals és combatre l'intrusisme, i altre, proporcionar a aquest
país una llei que es pugui aplicar després a les comunitats
autònomes i completar amb les lleis legislatives industrials. 

És ver que ens trobam a un moment que tenim una llei que
és de l'any 1992, una llei que està obsoleta, que és de molt
difícil aplicació a tots els canvis tecnològics i a tot el tema
mediambiental, de sostenibilitat i de cercar i incrementar la
competitivitat de les empreses. 

En el cas de Balears, aquesta llei creiem que és una llei molt
important i realment necessària, perquè nosaltres sempre la muy
hablada sostenibilitat insularitat i doble insularitat ens
perjudica molt més en molts temes a la indústria enfront
d’indústries d’igual o similar contingut i àrea que són a la
península, per un tema de ports, per un tema de cost de mà
d'obra, per un tema de regulació mediambiental i açò. 

És ver que la proposta d'aquesta PNL és en pla positiu i
constructiu, en cap moment es volen mirar culpables o no, però
sí que és un moment en què jo crec que el Govern hauria de
posar una llei a sobre i, a partir d'aquí tractar-la i aprovar-la al
Congrés. Crec que seria fonamental per a nosaltres, crec que
donaria una major seguretat i una major facilitat a la indústria;
una llei més flexible, i quan dic flexible vull dir una llei que
tingui recorregut legislatiu, amb tots els canvis que hi ha a les
tecnologies i a la indústria.

Per una altra banda, el tema de l’intrusisme, amb tots els
canvis que hi ha hagut i amb tota l'evolució tecnològica que hi
ha hagut i que cada vegada tot és molt més tecnològic i es
necessita que tot vagi... idò d’un enginyer industrial o d'un perit
o això, crec que seria molt important que aquesta llei
contemplés la regulació de totes aquestes professions per donar
una seguretat tant al client, que està realment fent unes
instal·lacions, posem en el cas mediambiental, de plaques o fa
una millora de tota la instal·lació o una indústria que necessita
fer també una millora de tot el sistema elèctric de consums,
donaria una major seguretat si realment vingués molt més
controlat i molt més cercat, com puc dir-ho?..., molt més seguit
el tema de tota la gent que fa aquestes instal·lacions per evitar
l'intrusisme, donar una major fidelitat als projectes i, al mateix
temps, també seguretat a tota aquesta gent que tenen uns
certificats, que tenen realment una professió ics, perquè no
hagin de competir amb gent que no té aquesta professió o no té
aquests certificats i també l’executa.

I, per una altra banda, aquesta llei industrial per a nosaltres
crec que seria molt important, per ajudar en la competitivitat i
estar en aquest mercat cada vegada més globalitzat que tenim
a les nostres indústries, però també al que ens ajudaria és a fer
una diversificació, i crec que això és molt important; és a dir
que nosaltres puguem passar cada vegada a desenvolupar
indústria tecnològica, indústria energètica i indústria que
realment pot donar sortida i poder donar bones feina i pot ser
molt sostenible i molt respectuosa amb el medi ambient i amb
el territori crec que és fonamental que ho desenvolupem. 

D'aquesta manera tendríem, per una banda, la indústria
primera que tenim en aquest moment, que és turisme, però
ajudaríem que es pogués diversificar i al mateix temps
poguéssim mantenir i retenir el talent de la nostra gent que no
vol fer feina en turisme, que s’ha preparat per fer unes altres
feines i que a un moment donat no ho pot fer perquè no tenim
possibilitat de desenvolupar.

Per açò, simplement demanam el suport de tots els grups
polítics. Com veieu és en positiu, en constructiu, per donar
sortida a aquesta terra a posar més ocupació i més
diversificació, i açò és tot.

Moltes gràcies, president. 

EL SR. PRESIDENT:

Moltes gràcies, Sr. López Ravanals. El Grup Parlamentari
Socialista ha presentat l'esmena RGE núm. 16171/24 i, per a la
seva defensa, té la paraula el Sr. Marco Antonio Guerrero, per
un temps màxim de cinc minuts.
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EL SR. GUERRERO I MORENO:

Gracias, presidente. Sr. López, le tengo que reconocer que
cuando vi esta proposición no de ley suya, no acabé de
entender el objetivo. Y me explico.

Usted registró esta proposición no de ley días después de
que el Gobierno hiciera un Consejo de Ministros y aprobara su
anteproyecto de ley de industria y autonomía estratégica. Es
decir, el ejecutivo, que es al que usted insta en el punto número
1, y cito textual su propuesta: “le insta a agilizar el proceso de
aprobación de la ley de industria para su pronta entrada en
vigor”. El Ejecutivo ya ha actuado, aprobó el anteproyecto de
ley en Consejo de Ministros y ha hecho su trabajo en lo que le
toca a él, en una tramitación de ley a nivel competencial. 

Por tanto, usted -en el primer punto- le está pidiendo al
Gobierno que haga algo que ya ha hecho según -insisto- sus
atribuciones de iniciativa legislativa que tiene como  Ejecutivo.

Además, y como usted está encima de este asunto, porque
lo demuestra presentando esta propuesta, sabrá que el Consejo
Económico y Social, el pasado 18 de septiembre, emitió un
dictamen favorable a esta ley. Por tanto, ahora le corresponde
al legislativo -al Congreso de los Diputados- acabar la
tramitación de la misma, una vez sea registrada. Eso es cierto,
que la ley todavía no ha entrado al Congreso, por eso, yo le
hago una propuesta de enmienda, que luego procederé a leer.

Porque, claro -como le decía- la enmienda se ajusta en su
punto al momento actual de tramitación que estamos. Y la
enmienda dice: “El Parlament de les Illes Balears insta el
Congrés dels Diputats a aprovar el projecte de llei d'indústria
i autonomia estratègica”.

Y como usted ha demostrado su interés -en el que creo que
aquí coincidimos todos, en la necesidad de aprobar un nuevo
marco normativo actualizado porque, como bien usted ha
mencionado, está bastante desactualizado, de hecho data del
año 1992-, usted mismo ahora tiene la oportunidad de apoyar
esta ley aprobando esta enmienda. Y luego haciendo que sus 
compañeros aprueben la ley en el Congreso, que ya es otra.

Porque, claro, esta ley tiene su recorrido, las leyes tienen su
recorrido, su tramitación, no es tan fácil, no todo se gobierna a
base de decretos-ley, sobre todo cuando uno le da al botón de
aquella manera, entonces tenemos que ser conscientes de que
las leyes tienen su tramitación; de hecho, esta ley tiene..., ha
aceptado 1.800 alegaciones, las cuales algunas se habrán
incorporado y otras no, pero la ley ha tenido su proceso de
tramitación.

Y ahora aprovecho la oportunidad que me da usted trayendo
esta PNL aquí, a esta cámara, para hablar alguna pincelada que
incorpora la ley. Esta ley, básicamente, es una ley que -como
les comentaba- España necesita adaptar y actualizar su marco
normativo, que data del año 1992. Los objetivos de la ley son
simplificar trámites administrativos para proyectos que sean
considerados estratégicos, se podrá considerar proyecto
estratégico que hará que la tramitación sea más rápida. Es un
instrumento que acompañará a la industria española para
afrontar la transición ecológica y digital en el proceso de

reindustrialización que nos encontramos. Y luego incorpora un
concepto que, gracias al aprendizaje que tuvimos durante la
pandemia, la ley incorpora el concepto de autonomía
estratégica, que, básicamente, es que recoge el concepto de
reserva para asegurar el suministro en recursos en tiempo de
crisis y pandemias. Y creo que esto vimos que es muy
importante para no depender del exterior. 

Así que, como bien sé que hará, le insto a que hable con sus
compañeros diputados del Congreso y -como usted pide que se
acelere y sea urgente la aprobación de esta ley-  cuando entre
en el Congreso incluso podemos hacer..., podrán mejorarla, si
consideran hacer alguna enmienda y alguna mejora, pero luego
acaben aprobándolo, porque es un texto que el país necesita. 

Gracias, presidente. 

EL SR. PRESIDENT:

Muchas gracias, Sr. Guerrero. Por parte del Grupo
Parlamentario MÉS per Mallorca té la paraula el Sr. Castells,
per un temps màxim de cinc minuts.

EL SR. CASTELLS I BARÓ:

Gràcies, Sr. President. Bé, MÉS per Menorca sempre, en la
mesura de les seves possibilitats en aquest parlament, ha empès
a favor de la indústria. Record quan a la IX legislatura es va fer
la primera llei d'indústria de les Illes Balears, doncs, hi vam
tenir un paper important, vam fer-hi moltes aportacions, moltes
es van incorporar, i és normal perquè, evidentment, quan
parlam d'indústria a les Illes Balears, doncs, molt
primordialment parlam de Menorca, tot i que, evidentment, a
Mallorca també hi ha una indústria..., malauradament no puc
dir important, perquè el percentatge respecte del PIB ha
disminuït, però sí que realment, en percentatge, a Menorca té
una importància i és un element, diguem-ne, característic de la
història econòmica de Menorca, doncs, aquesta importància de
la indústria. Per això, sempre hi hem estat implicats i hem
volgut empènyer. 

Per tant, en principi, bona sintonia amb la seva proposta, tot
i que he trobat a faltar una mica una justificació de per què
realment o en quina línia ha d'anar aquesta nova llei d'indústria
a nivell estatal, que jo -la veritat és que no ho sabia- me n'he
assabentat ara la amb  intervenció del Sr. Guerrero, que ja hi ha
un avantprojecte. Per tant, crec que la meva posició serà
d'abstenció per un motiu, perquè hi estam a favor, ens sembla
bé que es faci això, però trob una mica inespecífica la
motivació per la qual es demana en aquesta PNL, més encara
tenint en compte que ja hi ha un avantprojecte per part del
Govern de l'Estat.

Per tant, d'alguna manera crec que el que caldria fer és
empènyer, ajudar, que aquest projecte de llei tiri endavant al
Congrés dels Diputats. 

Gràcies, Sr. President. 
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EL SR. PRESIDENT:

Gràcies, Sr. Castells. Solicito ahora a los grupos
parlamentarios si quieren la suspensión de diez minutos o si
podemos continuar. En este caso continuamos. Tiene la palabra
por contradicciones el Grupo que propone, el Partido Popular,
el Sr. López Ravanals, por un tiempo máximo de cinco
minutos.

EL SR. LÓPEZ I RAVANALS:

Muchas gracias, Sr. Presidente. Sr. Guerrero, en 2022,
diciembre, se hizo el anteproyecto, se quedó paralizado. La
súper urgencia, seamos un poco..., yo he intentado no ir a un
ataque de si es culpa tuya o es culpa mía, sino que lo que he
intentado es ir a la realidad, que en Baleares tenemos una
necesidad. 

Ahora bien, que me hable usted de decretos leyes cuando en
el Congreso de los Diputados se ha aprobado el 45% en base
ordinaria y el 55% con decretos leyes, como mínimo, me
parece que es reírse de nosotros en la cara. Y no quería entrar
en esto, eh, pero ya que ha entrado, porque a veces también hay
que acotarlos un poquito, porque el anar de bon rotlle al final
parece que el otro es beneitet y de esto.

Y yo aquí a vengo a construir y, por eso le digo: Plan de
recuperación, transformación y residencia, identificado como
una prioridad reformar este marco legal bajo la iniciativa
política industrial España 2030. Aunque el Consejo de
Ministros aprobó el anteproyecto de una nueva ley, en
diciembre del 2022, ha quedado paralizado, privando a nuestras
empresas de una normativa.

Yo luego le voy a leer, porque no sé si la prisa no le..., esto. 

Punto mío 1: “El Parlament de les Illes Balears insta al
Gobierno de España a  agilizar -es decir, en ningún momento
pego ni una bofetada, ni voy de esto- a agilizar el proceso de
aprobación de la ley de industria...”, tal.

¿Por qué no acepto su enmienda? Y se lo diré: porque que
usted a mí me hable de que en el Congreso aprobar, cuando el
Gobierno no ha sido ni capaz de agilizar y presentar, también
me vuelve a parecer que quiero tener el huevo antes que la
gallina o la gallina antes que el huevo, no lo sé, dígamelo usted,
porque a veces cuando me presenta esto, digo: “¡Ostras, i no sé
què va abans, pero yo creo, y se lo vuelvo a repetir, ¿eh?, no
era mi intención sacar esta información, la tenía porque esto,
pero a ver, seamos un poco respetuosos. ¡Hombre, por favor!,
más cuando un compañero desde otro partido, lo que está
pidiendo es agilizar, en ningún momento ha dicho ni tal, esto,
simplemente hay una necesidad.

Por eso, cuando logre que sus diputados, con sus socios,
entre esta ley y esta ley esté expuesta y se discuta en el
Congreso, luego venga y le daré mi apoyo a pedir que los
diputados del Partido Popular apoyen la negociación para que
salga una ley a nivel nacional, para que las comunidades
autónomas puedan sublegislar y pueden ir desarrollando sus
necesidades. 

Y de verdad se lo digo: no me hable de decretos leyes, no
me hable de tal, porque no tiene sentido. Nosotros venimos
aquí a hablar de la problemática de nuestras islas, de la
problemática de nuestra gente. A mí... ya le digo, no me gusta
sacar esta información, pero al menos hablemos con propiedad.

Y muchísimas gracias, presidente.

EL SR. PRESIDENT:

Muchas gracias, Sr. López i Ravanals. Acabado el debate,
pasamos a votar..., entiendo que no han aceptado la enmienda
del Partido Socialista. Por lo tanto, acabado el debate, pasamos
a votar la Proposición no de ley RGE núm. 8779/24.

EL SR. GUERRERO I MORENO:

Sí, presidente, pedimos votación separada, por favor.

EL SR. PRESIDENT:

Vale.

(Remor de veus)

EL SR. LÓPEZ I RAVANALS:

Sí, la aceptamos.

EL SR. PRESIDENT:

¿La acepta?

EL SR. LÓPEZ I RAVANALS:

Sí, claro.

EL SR. PRESIDENT:

Perfecto. Un momento que yo me aclare..., solo hay dos
puntos, vale. 

Pues pasamos a la votación del punto 1. ¡Oh, odio la
informática!... Votamos.

7 votos a favor, 5 abstenciones. 

Pasamos a la votación del punto 2. 

11 votos a favor, 1 abstención. 

En consecuencia, queda aprobada la Proposición no de ley
RGE núm. 8779/24.

Y, sin haber más asuntos que tratar, damos por levantada la
sesión.
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